
       
 
Verslag van de Algemene Ledenvergadering van de Friese Schaakbond, 
gehouden op woensdag 18 september 2023 in Zaalenzo Kalverdijkje 77, 8924 JJ 
Leeuwarden. 
 
Aanwezig zijn de volgende verenigingen: Sneek, Heerenveen, De Donger, DSC, 
Bakkeveen, Mid Fryslân, Philidor 1847, Steenwijk, Emmeloord, WES, Schaakwoude, 
SC. Leeuwarden, Jurjen Tolsma, De Rode Loper, NEO, De Twee Kastelen, Lemmer, 
Westergoo, BOB en Emanuel Lasker.  
 
Afgemeld: Gorredijk.  
Niet aanwezig: Rijs, Lege Geaen, ODI, Franeker. 
 
Aanwezig namens het bestuur: J. Hibma (voorzitter), H.J. Dijkstra (secretaris) en E. 
Denissen (competitieleider). Verhinderd zijn om gezondheidsredenen E. Heidinga 
(penningmeester) en E. Boomsma (algemeen adjunct/website).  
 
Namens de KNSB is niemand aanwezig. 
 
1. Opening door de voorzitter 
De voorzitter opent de vergadering met een woord van welkom gericht aan de 
vertegenwoordigers van aangesloten verenigingen. Hij constateert dat het afgelopen 
seizoen gekenmerkt werd door stabiliteit. Het aantal clubs bleef gelijk en het aantal 
leden vertoonde een lichte stijging. Wel is er, zoals overal in Nederland, sprake van 
vergrijzing. Met het oog daarop is het goed te weten dat veel activiteit te bespeuren 
valt op het gebied van jeugdschaak. In het afgelopen seizoen werd ‘onze’ Leandro 
jeugdkampioen van Nederland. Een bewijs dat al dat jeugdwerk wel degelijk ook tot 
aansprekende resultaten kan leiden. De ook nog jonge Selwin Keuning bereikte een 
‘klavertje vier’ door liefst vier provinciale titels op zijn naam te schrijven. 
Naast zoet was er ook ‘zuur’. Philidor degradeerde uit de eerste klas van de KNSB 
en zal nu met Schaakwoude 1 moeten strijden om de Friese hegemonie. Beide clubs 
veel succes.  
Penningmeester Heidinga is getroffen door een ernstige ziekte. Hij moest een 
ingreep ondergaan en verblijft nog in het ziekenhuis in Groningen. Gelukkig wist hij 
nog wel de rekening over vorig seizoen en de begroting voor het nieuwe seizoen op 
te stellen zodat de besluitvorming door kan gaan. Veel respect voor Eelke en van 
harte beterschap! Tenslotte: een van de agendapunten vanavond heeft betrekking op 
de bestuursverkiezing. Ondanks een oproep zijn er door de clubs geen 
tegenkandidaten gesteld. “Fijn dat u vertrouwen heeft in de bestaande ploeg, maar 
houdt er rekening mee dat de komende jaren vers bestuurlijk bloed nodig is. We 
doen graag een stapje opzij voor frisse ideeën en nieuwe inzichten. Zegt het voort!” 
 
Alvorens de agenda aan de orde komt worden met een ogenblik stilte de leden 
herdacht die tijdens het afgelopen jaar de FSB door de dood zijn ontvallen: Nico 
Lemsom (Emmeloord), Roelof Hazenberg (DSC) Tagi Nadjafov (WES) en Dick van 
Kolfsschoten (Lemmer). 



 
2. Vaststelling agenda; mededelingen en ingekomen stukken 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
Er zijn geen mededelingen en evenmin ingekomen stukken. 

 
3. Notulen van de ALV van 20 september 2023  

Het verslag van de vorige vergadering wordt onder dankzegging van de 
secretaris ongewijzigd vastgesteld. 

 
 
4.  Jaarverslagen  

- Verslag van de secretaris  
- Verslag wedstrijdleider  

 
De verslagen worden zonder op- of aanmerkingen ongewijzigd vastgesteld. 

  
5.  Financiën 23-24 
      Verslag kascommissie (Sc Leeuwarden, Lege Geaen, Lemmer) 

De heer Holtrop (Lemmer) zegt van zijn penningmeester – die kennis nam van 
de stukken- gehoord te hebben dat de financiële stukken er goed uitzagen, 
overzichtelijk gegroepeerd en correct van eindtotalen voorzien. Het is de heer 
Holtrop niet bekend of de leden van de kascommissie onderling nog overleg 
hebben gevoerd. De voorzitter concludeert dat daar kennelijk geen aanleiding 
voor was en vraagt de vergadering of zij op basis van deze informatie het  
bestuur decharge wil verlenen voor het gevoerde financieel beheer. Dat is het 
geval. Aldus besloten.   

 
De kascommissie voor volgend jaar bestaat uit:  

 
     Toelichting financieel verslag 23/24  

De toelichting wordt voor kennisgeving aangenomen en vormt geen aanleiding 
tot nadere vragen. 

 
Vaststellen financieel verslag 23/24 
Het financieel verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

6.  Prijsuitreiking 22/23 
De competitieleider reikt met een toepasselijk woordje  de prijzen uit die 
gewonnen zijn in de FSB-competitie 2023-2024. “Er is sportief gestreden. Als 
er wat was werd constructief overleg gevoerd en dat tekent de goede 
onderlinge sfeer.” De klokken worden dankbaar in ontvangst genomen. (Zie 
voor de details het verslag van de wedstrijdleider.) 
Tevens vindt de loting plaats voor de bekercompetitie met als inzet de Berend 
Nautabokaal. Er wordt deelgenomen door 31 teams. 
 

7.  Bestuursverkiezing  
Secretaris H.J. Dijkstra is aftredend en herkiesbaar. Er zijn geen 
tegenkandidaten. De vergadering stemt middels applaus in met de 
herbenoeming. Hetzelfde geldt voor de heer E. Boomsma, algemeen 
adjunct/website.  



 
8.  De ontwikkelingen binnen de KNSB  
 

De secretaris die de afgelopen jaren de FSB in de Bondsraad 
vertegenwoordigde, doet verslag van de ontwikkelingen. De Bondsraad heeft 
aan het begin van de zomer unaniem het voorstel tot het instellen van een 
Ledenraad aanvaard. De kroon op het werk van de heer Erik Mijnheer die als 
bestuurslid van de KNSB deze klus tot een goed einde wist te brengen. Met 
het instellen van een Ledenraad wordt het fenomeen Bondsraad opgeheven. 
Alle regionale bonden mogen één zetel in de Ledenraad invullen. De 
vergadering stemt ermee in dat het FSB-bestuur daar vooralsnog invulling aan 
geeft. (De Bondsraad komt in december nog een keer bij elkaar waarna in 
2025 de Ledenraad het stokje overneemt.) De secretaris spreekt de wens uit 
dat vanuit de FSB-gelederen zich een enthousiasteling meldt die de Friese 
schakers in de Ledenraad wil vertegenwoordigen.  
Naar verwachting verschijnt in december het rapport over de pilot die 
plaatsvond aangaande de samensmelting van een regionale bond met de 
KNSB. Wat komt er allemaal bij kijken als een regionale bond besluit  
op vrijwillige basis zichzelf om te vormen tot een ‘afdeling’ van de KNSB? Het 
rapport wordt afgewacht en zal dan naar verwachting ook binnen de FSB tot 
discussie leiden.  

 
 

9.       Begroting 24/25 
 
     -    Toelichting 
 De toelichting geeft geen aanleiding tot discussie. Derhalve kan 

geconcludeerd worden dat de vergadering ook instemt met: 
- De genoemde contributiebedragen voor 24/25 
- De nieuwe regels die gelden voor organisatoren van FK’s (Vooraf 

begroting indienen, inleg door deelnemers en na afloop een financiële 
verantwoording overleggen. 

- Het bedrag voor begeleiding van jeugd bij nationale kampioenschappen 
wordt gemaximeerd op € 500 per jaar. Tevens dient hiervoor een planning 
te worden opgesteld. 

 
     -    Vaststelling begroting  
 De begroting wordt conform het voorstel van de penningmeester vastgesteld.  
 

Jeroen Sparenberg stelt dat er binnen de FSB redelijk veel belangstelling 
bestaat voor het volgen van een opleiding tot schaaktrainer. Hij hoopt dat het 
bedrag dat daarvoor in de begroting is opgenomen toereikend is. 

 
     
10.  FSB -competitie 
 

De competitieleider constateert tot zijn genoegen dat voor de competitie 24/25 
weer meer teams zijn aangemeld dan voorheen.  Dat is verheugend vooral 
ook met het oog op de regionale indeling van de lagere klassen.  
 



De competitieleider vraagt specifiek aandacht voor het in achtnemen van de 
regels ten aanzien van telefoons (en andere apparaten) in de speelzaal en 
belendende ruimten. Hij heeft voor de KNSB-competitie een lijstje met 
aandachtspunten opgesteld en hij zal dat binnenkort in iets aangepaste vorm 
rondsturen binnen de FSB  
 
Het voorliggende bespreekstuk t.a.v. het speeltempo tijdens de FSB-
competitie en de bekerwedstrijden, wordt uitgebreid gesproken. Een 
meerderheid voelt er niet voor om de speeltijd te verkorten. Veel meer effect 
wordt verwacht van het strikter naleven van de aanvangstijd. ‘Kwart voor acht 
de klokken in werking’, zo luidt het credo.  
 
Er blijkt wel een meerderheid te bestaan voor een verkorting van de speelduur 
met wederzijdse instemming. Een en ander moet minimaal een week van te 
voren worden overeengekomen en aan de wedstrijdleider gemeld zijn. Het 
verkorte tempo geldt dan voor alle vier partijen en ook voor bekerwedstrijden. 
De competitieleider komt met een aanpassing van het reglement. Dat geldt het 
komend seizoen als richtsnoer en moet tijdens de volgende ALV worden 
vastgesteld.  
 
Tenslotte doet de competitieleider de volgende oproep: clubs, werk alsjeblieft 
je gegevens bij in OLA (de online ledenadministratie). Wie heeft welke functie 
en hoe luiden hun email-adressen? Bij het versturen van mails spaart dat 
zeeën van tijd.   

   
12.  Jeugdzaken 

 
De voorzitter stelt bij zijn inleiding van dit agendapunt vast dat naar zijn indruk 
op het gebied van jeugdschaak een heleboel prachtige dingen gebeuren – ook 
in samenwerking met de Nosbo-. Daarover geen enkel misverstand. Een feit is 
wel dat het FSB-bestuur weinig betrokken wordt bij het geheel. Onduidelijk is 
hoe precies de organisatie in elkaar steekt. Wie is waarop aanspreekbaar 
bijvoorbeeld? Is er überhaupt een jeugdcommissie? Wie zitten daarin, hoe 
wordt de commissie samengesteld? Het bestuur wil daar de komende tijd 
helderheid in zien te krijgen. Het komt het bestuur voor dat dat voor iedereen 
plezierig is. 
 
De heer Keizer (De Donger) bevestigt dat er op het gebied van het 
jeugdschaak momenteel behoorlijk leven in de brouwerij zit. Er wordt volop 
lesgegeven en de jeugdtoernooien worden geweldig bezocht. Maar al te vaak 
moet er een deelnamestop worden afgekondigd. Sommige organisatoren 
moeten naarstig op zoek naar grotere zalen waar geschaakt kan worden.  
De heer Keizer plaatst wel nog een kanttekening. Hij is van mening dat 
mensen vooral ook energie steken in het jeugdschaak in de hoop dat hun 
verenigingen daar baat bij hebben (lees: meer leden krijgen.) Dat blijft evenwel 
een moeilijk punt. “Wij zij in Dokkum daar wonderwel een beetje in geslaagd, 
maar dat is meer geluk dan wijsheid.” Hij wijst erop dat in dit verband niet alle 
neuzen dezelfde kant uitstaan. “Niet alle ouders hebben de belangen van de 
clubs in het vizier. Zij focussen veel meer op de individuele prestaties van hun 
kroost.” Kortom nog uitdagingen genoeg.  



 
De heer Jeroen Sparenberg maakt kenbaar dat jeugd er verstandig aan doet 
zich op de reservelijst te laten plaatsen indien een toernooi is volgeboekt. 
Vaak is er dankzij late afmeldingen toch nog wel gelegenheid om deel te 
nemen. Voorts hoopt hij dat door veel (Friese) aanmeldingen voor de 
trainerscursus, de cursussen ook in het noorden gehouden kunnen worden. 
Tenslotte wijst hij op de jeugdcompetitie die op vrijdagavond voor  
clubviertallen wordt georganiseerd en op de mogelijkheden voor ‘toptalenten 
van 16 tot en met 18 jaar om op landelijk niveau aan competities deel te 
nemen.  
 
In hun wijsheid (en enthousiasme) hebben de verzamelde jeugdleiders tijdens 
een onlangs gehouden gezamenlijke vergadering besloten dat de ALV’s van 
Nosbo en FSB een besluit moeten nemen over het aantal grandprix-
toernooien dat meetelt voor de overall overwinning. De ALV van de FSB 
besluit, conform het plotseling opdoemende voorstel, dit aantal te stellen op de 
tien beste toernooien. 

 
 
 13.  Organisatie FK’s 24/25  

 
Het voorstel van het bestuur (60+ Philidor, Rapid voor teams Westergoo, 
Rapid individueel De Twee Kastelen, Snel Heerenveen 110 jaar).wordt 
overgenomen, met dien verstande dat het nog niet definitief is welke 
vereniging het FK voor senioren organiseert. SCL is nog op zoek naar een 
sponsor. De voorzitter gaat informeren naar de stand van zaken 
 
Op voorstel van de Twee Kastelen worden de kampioenschappen voortaan 
open toernooien, dat wil zeggen dat ook niet-leden van de FSB mogen 
deelnemen. De Friese titel gaat naar de hoogst eindigende FSB’er dan wel het 
hoogst eindigende FSB-team. 
 
Als de FSB iemand mag voordragen voor deelname aan de voorronden van 
het NK ( de afgelopen jaren was dat het geval) dan valt dat recht toe aan de 
winnaar van het FK senioren. Deze besluiten van de ALV zullen in de 
reglementen worden opgenomen.  
 
 

14. Rondvraag 
De heer Joop Claus (Jurjen Tolsma) adviseert zijn collega-bestuurders deel te 
nemen aan loterij die bekend staat als de Grote Club Actie. Hij verdient 
jaarlijks dankzij een geringe inspanning een bedrag van rond de driehonderd 
euro. “Makkelijk verdiend!”. 
 
De heer Torensma stelt een paar technische vragen over de rating en over 
Netstand. De competitieleider antwoordt hem tot zijn tevredenheid. De 
competitieleider maakt van de gelegenheid gebruik om er op te wijzen dat 
men hem altijd per mail om informatie kan verzoeken.  “Hebt u vragen, mail mij 
die dan. Meestal hebt u binnen enkele dagen antwoord.” 
 



De heer Hogendorp meldt dat DSC begin oktober een leuk rapid-toernooi 
organiseert. Iedereen is welkom! 
 
 

15.  Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter om 22.00 uur de vergadering.  

De secretaris, HarmJan Dijkstra. 


